
(iraški deželni odbor in podeljenje štipen
dij za zdravoslovce. 

V poprejsnih časih je zmirom pomaojkovalo zdravnikov 
v Štajarski, in zato so prejšnji štajarski deželni stanovi usta
novili štipendije za zdravoslovce v štajarski rojene, ki so se 
morali zavezati do tega, da bodo kot zdravniki stanovali v 
Štajarski, zvini, če bi drugje dobili cesarsko službo. Takim 
štipendistom se plačuje iz štajarske deželne blagajnice na 
leto 309 gold. v srebru, plačajo se jim zvun tega vsi rigo
rozi in še zvun tega 100 gold. za potovanje v deželo. 

Takih štipendij je zdaj že več in bi se morali deliti po 
ustanovljenih pravilih naj boljšim študentom zdravoslovja. 
Stari štajarski deželni stanovi so se posebno iz početka pre
cej držali tega pravila, in tako se je zgodilo, da so tudi ueki 
Slovenci štajarski dobili te štipendije, ker so med njimi res 
bili kakor so še zdaj, neki prav izvrstni študenti. Zdaj pa, 
ko vlada naš vsegamogočni štajarski deželni odbor, se pa 
ne gleda več tako natanko na taka pravila, in vlada pri 
tem samo p r o t e k c i j a , kakor se to zadost jasno vidi iz 
nekega dopisa, ki je pred kratkim bil poslan „Slov. Narodu" 
iz Gradca, v kterem se namreč bere: „Letošno leto ste bili 
zopet podeljeni štipendiji (za zdravoslovce namreč). Eno je 
imel srečo dobiti zdravoslovec, ki je že popred figuriral v 
vsakem komiteju velikih plesov, ktera šarža kakor znano, 
ne pride dober kup. Ali kako bi bilo mogoče, da bi taki 
prosilec „skoz padel", ki je z g. Paierhuber om v žlabti. 
Drugo je dobil drug Nemec, kteremu so že na gimnaziji so
šolci iz visokega spoštovanja kakor pridsemu profesorju vrata 
odpirali, t. j . za norca imeli. Ali kako bi zopet zamogel tak 
prosilec „skoz pasti", kteri zna tako lepo prositi in pred
stavljati se? Saj se pa tudi ni mogel deželni odbor ustav
ljati prošnji grofinje N., predstojnice usmiljenih sester, ktera 
je hodila moledovat zanj. — Če je temu res tako kar celo 
vrjamemo, se ni čuditi, če najboljši slovenski študenti zdravo
slovja ne dobijo takih štipendij, ker reveži nimajo tako viso
kih faktorjev. Sledi pa iz tega, da je sila potrebno, da šta
jarski slovenski narod, ki tako mnogo plačuje v deželno bla
gajnico, s vsemi močmi, ktere postava dopušča, dela do 
tega, da bo imel prihodnjič naj manj e n e g a z a s t o p n i k a 
v d e ž e l n e m o d b o r u — po razmeri bi morali imeti dva — 
ki bi gotovo v takih zadevah mnogo koristil slovenskim štu
dentom in še morebiti tudi v mnogih drugih zadevah sploh 
Slovencem štajarskim. Potrebno je zato pri prihodnjih vo
litvah gledati tudi na takega poslanca, ki se bo mogel spra
viti v deželni odbor. 


